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29.6.2009, 19:00, pořad: Události

Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Protestní demonstrace zvažují taky lidé z Akademie věd. Vláda totiž projednala reformu financování vědy a akademie
by podle ní měla od státu dostávat míň peněz než teď, během dvou let zhruba polovinu.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Věda se bouří. Jedna ze základních vědeckých institucí v zemi, Akademie věd, během několika let možná skončí. Takhle
vypadá výhled na 3 roky.

Jiří DRAHOŠ, předseda, Akademie věd ČR
--------------------
To je vlastně likvidační rozpočet, takže já nevím, že by se v reformě mluvilo o likvidaci významné části základního
výzkumu.

Miroslava KOPICOVÁ, ministryně školství
--------------------
Samozřejmě, že jedna miliarda je obrovský zásah pro ně, to já vím, že je to pro ně těžké.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Ještě není jasné, co bude muset akademie obětovat. Lasery pro výzkum materiálů, astronomické observatoře nebo
chemické laboratoře? Všude tam se posouvají hranice poznání a teď se na akademii mluví o propouštění vědců.

Jiří DRAHOŠ, předseda, Akademie věd ČR
--------------------
Já nevím, co s nimi bude. Část jich možná odejde do zahraničí, ale zbytek skončí na vědecké dlažbě.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Původně se měly výdaje na vědu zvyšovat a v roce 2012 měly všechny české vědecké instituce dohromady hospodařit
s rozpočtem přes 30 miliard. Jenže přišla krize a stát nepřidá nic.

Václav HAMPL, rektor, Karlova univerzita
--------------------
Jsou země evropské, které navzdory krizi zuřící možná ještě více než u nás, tak právě tyto prostředky přece jen navyšují.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Vědci si stěžují i na systém hodnocení, který podle nich nahrává laciným aplikacím. Stanovit jednotná měřítka je
nemožné. Je to jako hodnotit stejným pohledem krasobruslení a výkon fotbalového týmu, dodávají vědci. Šanci pro
získání peněz vidí ministerstvo školství v evropských fondech.

Miroslava KOPICOVÁ, ministryně školství
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--------------------
Dělám všechno pro to, aby se uvolnily právě pro to, abychom ulehčili situaci Akademii věd.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
Na akademii už otevřeně  mluví o protestech i ti nejlepší vědci a chystají se články ve světových vědeckých časopisech.
Právě o české reformě.

Václav HOŘEJŠÍ, ředitel, Ústav molekulární genetiky AV ČR
--------------------
Kdyby bylo po mém, tak já bych dokonce byl pro to, abychom pořádali nějaké pokojné pouliční demonstrace.

Vladimír KOŘEN, redaktor
--------------------
O tom, jakým způsobem vědci zareagují, se rozhodne na zítřejším mimořádném akademickém sněmu. Podle všeho
bude velmi bouřlivý. Vladimír Kořen, Česká televize.


